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SKUPSTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko Krivokapie, predsjednik

Obavjegtavam Vas da óe, na osnovu alana 187 stay 4 Poslovnika Skup gtine Cme
Gore, na sedmoj - posebnoj sjednici drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2015.
godini, zakazanoj za 14.12.2015. godine, pitanje predsjedniku Vlade postaviti ovlakeni
predstavnik Kluba poslanika SNP CG, poslanik Danko Saraneie.

Podgorica, 08.12. 2015. godine

PRED J P NIK KLUBA
mr Ale J.ft Damjanovie

KLUB POSLANIKA SOCUALISTICKE NARODNE PARTUE CRNE GORE
I Bulevar Svetog Petra Cetinjskog 10, Podgorica I www.snp.cone I klubposlanika@snp.co .me +382202420841
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SOCIJALISTIKA NARODNA
PARTIJA CRNE GORE
KLUB POSLANIKA

Podgorica, 09. 12. 2015. godine.

SKUPgTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko Krivokapie, predsjednik

Na osnovu elana 187 stay 2 Poslovnika Skup§tine Cme Gore, predsjedniku Vlade Cite
Gore, gospodinu Milu Dukanoviou postavljam sledeoe

PITANJE

Koje konkretne mjere, odnosno aktivnosti, planira da preduzme Vlada Cme Gore i Vi,
lien°, kako bi se, konaono, podeli rje gavati izuzetno teSki ekoloSki problemi u Pljevljima koji
ozbiljno ugrolavaju ivote i zdravlje gradana, a time i ekonomslci razvoj i demografsku
perspektivu ove sredine?

KLUB POSLANIKA SOCUALISTICICE NARODNE PARTIJE CANE GORE
I Bulevar Svetog Petra Cetinjskog 10, Podgorica I www.snp.co .me 1 klubposlanika@snp.co .me 1+38220242084
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SKUPOINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIt, predsjednik

PoHvani predsjedni& Parlamenta,

slcladu sa stavom 7 dana 187 Posiovnika Skup g tine Crne Gore u prilogu
dostavljarn pisane odgovore na poslanAa pitanja, postavljena tolcom
Promijerskog sata odrianog 14. ciecembra 2015. godine.

S poStovanjem,



2. SNP— Danko SARAN&

POSLANItKO PITANJE

Koje konkretne mjere, odnosno aktivnosti, planira da preduzme Vlada Crne Gore i Vi
litno, kako bi se, konatno, poteli rjeS'avati izuzetno teS"ki ekolcAki problemi u Pljevljima
koji ozbiljno ugro2avaju ivote i zdravlje gradana, a time i ekonomski razvoj i
demografsku perspektivu ove sredine?

ODGOVOR

PoKtovani poslanite Sarandeu,

Uvaiavajuti Einjenicu da se op gtina Pljevlja, kao i neki drugi djelovi Crne Gore, u
prethodnom vi gedecenijskom periodu suoeavaju sa ozbiljnijim izazovima na planu
z8tite i unapredenja 2ivotne sredine, Vlada Crne Gore je u posljednjih nekoliko godina
uspostavila stabilan strate gki okvir za upravljanje kvalitetom vazduha, upravljanje
otpadom, suoeavanje sa negativnim efektima klimatskih promjena, posledicama i
'ansama razvoja energetike, upravljanje odriivim i ujednatenim regionalnim razvojem.
Nakon uspje g no obavljene pripremne faze najvainijeg ekolo'g kog projekta „Upravljanje
industrijskim otpadom i Ei gtenje" u saradnji sa Svjetskom bankom, Vlada Crne Gore je u
cilju njegove realizacije 2014. potpisala Ugovor o zajmu ukupne vrijednosti 50 miliona
eura. Implemenatcija projekta je paela i obuhvata sanaciju tetiri crne ekolo gke take,
od kojih se dvije nalaze na teritoriji op gtine Pljevlja, u pitanju je deponija pepela iIjake
„Maljevac" i jalovi g e Gradac u rudniku „Suplja stijena").

Podsjetieu samo na kljut"na dokumenta koja je Vlada uvakvajudi najveei problem u
Pljevljima , zagadenje vazduha, donijela u cilju efikasnog rje gavanja ovog problema:
Nacionalna strategija upravljanja kvalitetom vazduha sa Akcionim planom za period
2013-2016. i Plan kvaliteta vazduha. Dakle, sagl8avajudi se sa vama da smo potroUi
vrijeme za definisanje strategija, mogu jasno kazati da je faza planiranja iza nas, i da je
proces implementacije definisanih mjera u toku.

Ako se posebno osvrnemo na period od prole sezone grijanja do danas, podsjetam da
je Ministarstvo odriivog razvoja i turizma u cilju pripreme interventnog Plana sanacije
stanja iivotne sredine u Pljevljima angaiovalo MaKinski fakultet Univerziteta Crne Gore
koji je, nakon analize dostupnih podataka i serije ispitivanja i mjerenja na kotlarnicama u
Pljevljima u junu ove godine finalizovao Elaborat za rje gavanje problema zagadenosti u
Pljevljima.

Na osnovu tog Elaborata, kojim su definisane kratkorotne, srednjorotne i dugorotne
mjere na sanaciji stanja, Vlada je promptno, vet u julu ove godine usvojila lnformaciju o
stanju iivotne sredine u Pljevljima sa predlogom mjera za sanaciju stanja za 20151 2016.
godinu i za tu namjenu opredijelila iznos od 570.000 eura. Obezbjedivanjem navedenih



finansijskih sredstava otpoCela je realizacija kratkoranih mjera za sezonu grijanja
2015/2016. Do sada je izvrtena djelimifra automatizacija i regulacija rada pumpi u
kotlarnici u Skerlidevoj ulici nabavkom i stavljanjem u funkciju opreme u vrijednosti od
50.000 eura, dok su ostale nabavke i radovi u toku. Najveti iznos sredstava od 417.500
eura koji je Vlada preusrnjerila opStini Pljevlja, opredijeljen je za nabavku ekokAi
povoljnijeg goriva (briketa i peleta) za pljevaljska domadinstva tako to se iz navedenog
fonda domadinstvima cijena ovih energenata subvencionitu sa 50%. Odredeni iznos
sredstava bide usmjeren i na izradu projektne dokumentacije za izgradnju nove
kotlarnice umjesto postojede u Skerlidevoj ulici.

U okviru izrade projektne dokumentacije za novu toplanu u Pljevljima, rad na izradi
projektnog zadatka je pri kraju. Neophodno je odrediti lokaciju nove toplane (na Emu
op gtina Pljevlja intenzivno radi, nakon Cega de se odmah, takode od strane Opttine,
objaviti javni poziv za izradu projekta nove toplane, podsjedam, planirana su sredstva u
iznosu od 35.000 eura od strane Vlade Crne Gore i 50.000 eura u budietu Opttine za
2016. godinu za ovu namjenu. Preostali iznos obezbijedenog novca usmjeren na
edukaciju gradana u cilju adekvatnog loienja u individualnim i kolektivnim
bide stavljen u funkciju potpisivanjem Ugovora o isporuci novog izvora energije i trajade
do kraja sezone grijanja. Takode, u dvije gradske tkole (Srednja struala tkola i O.
"Ristan Pavlove) u okviru projekta energetske efikasnosti izvrtena je zamjena
energenata za grijanje i umjesto kotlova na ugalj (ukupne snage oko 1,2 MW) instalirani
su kotlovi na pelet.

Konaeno, u skladu sa svojim nadleinostima, ekolotka inspekcija je i tokom 2015. godine
vrtila nadzor nad svim privrednim subjektima koji emituju zagadujude materije u
vazduh, i to: TE Pljevlja, D.O.O. „Grijanje" Pljevlja, "Vektra Jakie u staaju", Rudnik uglja
te nalolila kontrolna mjerenja a u sludaju izostanka postupanja po istima pristupide se
pokretanju prekrtajnog postupka prema odgovornim licima.

Paralelno sa ispunjavanjem kratkoroenih, zapotsela je i realizacija srednjoroEnih i
dugoranih mjera. U tu svrhu, u predlogu zakona o budietu za 2016. godinu, planirana
su sredstva u visini od 450.000 eura za izradu tehnide ke dokumentacije za toplanu i
pratedu infrastrukturu potrebnu za toplifikaciju Pljevalja. Naime, trajna mjera i jedini
racionalan, opravdan, pa i mogua model rje genja problema zagadenja vazduha u
Pljevljima upravo je toplifikacija. Procijenjena sredstva za kompletnu izgradnju
infrastrukture za tu namjenu su 21.4 miliona eura. Toplifikacija Pljevalja, kroz
ukljudivanje postojedih individualnih laitta u toplovodnu mrau, vezuje se za izgradnju
drugog bloka TE, tako da je i naredne godine potrebno permanentno raditi na
rekonstrukciji postojete i izgradnji nove sekundarne mreie, za tta su procijenjena
sredstva od 5.1 milion eura, uz podrazumijevajudi model izgradnje II bloka. Stoga de
projekat izgradnje II bloka, pored cakivanog pozitivnog efekta na ekonomski razvoj i
smanjenje energetske zavisnosti driave, imati i pozitivan ekolotki efekat kroz
kogeneraciju elektrithe energije i toplotne energije za toplifikaciju Pljevalja. U
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danakjem sistemu zaStite iivotne sredine koji je u velikoj mjeri uskladen s propisima
EU, novoizgracieni termoenergetski objekat mora poStovati brojne zahtjeve vezane za
za gtitu iivotne sredine i zdravlje ljudi koji su ugradeni u razlieite instrumente zaftite
iivotne sredine. Ovom prilikom podsjetam na einjenicu da je Vlada svih prethodnih
godina jasno ukazivala na vikstruke posljedice izostanka realizacije projekta izgradnje II
bloka TE Pljevlja.

lz svega navedenog jasno je da je Vlada bila aktivna i odgovorna na planu sanacije stanja
iivotne sredine u Pljevljima. Podsjetam, istovremeno da se na rje g avanje ekolo'Skih
problema primjenjuje princip „zagadivae plata", koji prepoznaju evropski propisi i koji je
ugraden i u krovni zakon u ovoj oblasti u Crnoj Gori-Zakon o iivotnoj sredini. Dakle,
zagadivat je taj koji je odgovoran za gtetu nanijetu iivotnoj sredini i clu2an je da je
nadoknadi i snosi tro g kove njenog otklanjanja, u skladu sa Zakonom.

Medutim, u situaciji kao to je ova, kada je i uzrok prekomjernog zagadenja sadejstvo
grijanja domatinstava, emisije iz stacionarnih izvora i nepovoljni vremenski uslovi, Vlada
je smatrala neophodnim da zajedno sa opStinom Pljevlja i gradanima Pljevalja,
participira u rjekvanju ovog dugoroenog problema koji zahtijeva punu posvedenost
svih, kako bi se doSlo do trajnog rjeknja.

I u finalu, gospodine 'Saraneitu samo dvije reeenice dodatka.

Rok za usaglakvanje ugovora sa odabranim partnerom za realizaciju II bloka je 15.
decembar, dakle sjutra. Nemam najave da te clod do nekog probijanja iii ozbiljnijeg
odstupanja od tih rokova na bazi poslednje informacije koju sam dobio prije nekoliko
dana. Time se stvaraju uslovi za potetak realizacije tog projekta. Dakle, za oeekivati je da
bi 2016. god. mogla biti godina intenzivne fizieke realizacije ovog projekta, eime se
stvaraju preduslovi za otklanjanje ovog teSf kog problema koji utiee na stanje'livotne
sredine, time i na stanje zdravlja gradana Pljevalja. Kao to znate, sastavni dio ponude
koju smo dobili od strane prvorangiranog ponudjaea je i ulaganje od 21,4 miliona koji je
namijenjen upravo toplifikaciji Pljevalja.
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